
 
 
 
 

Hjortevildtforvaltning Nordjylland 2019. 

  

I det forløbne år, har beslutningerne på hjortevildtområdet, været hæmmet en del af den 
uenighed, der er i såvel Vildtforvaltningsrådet som i den Nationale Hjortevildtgruppe 
vedrørende arealbegrænsning.  

Da der blev udskrevet valg, blev alt arbejde sat i bero, da der tilsyneladende, var en del af 
organisationerne, der afventede en ny miljøminister. 

Det medførte også, at den ændring af jagttid på dåvildt på Læsø, som kun manglede 
ministerens underskrift – ikke blev gennemført i 2019. 

Den evaluering af de nyeste jagttider m.m. som var besluttet skulle udføres i 2019, er 
heller ikke blevet gennemført, og de nuværende jagttider er blevet forlænget med et eller 
to år.   

Vildtforvaltningsrådet har besluttet, at de regionale hjortevildtgrupperne også skal 
beskæftige sig med forvaltningen af råvildt fremover.  

Lokalt havde vi i foråret 2019 et fælles backinggruppemøde, og møde vedrørende 
bestandsopgørelse.  

Bestanden af såvel kronvildt som dåvildt er svagt stigende, med lokale udsving.  

I efteråret havde vi et offentligt hjortevildtmøde med to interessante indlæg: 

1. Eftersøgning af påskudt hjortevildt, med schweisshundefører Henrik Schødt 
Christensen, Snedsted. 

2. Sikkerhed (eller mangel på samme) ved riffeljagt, med våben- og 
skydebanekonsulent Nicholai Vigger Knudsen, Kalø. 

 Formanden for Hjortevildtgruppen har udover deltagelse i Jægerforbundets Hjorteudvalg 
deltaget i møder med hjortelag, jagtforeninger o lig. 

  

Tage Espersen 

 


